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Lidová pranostika: Když na Dušičky jasné počasí panuje, příchod zimy to 

oznamuje 
 

SLOVO STAROSTY OBCE 

Vážení spoluobčané, 

listopad jiţ tradičně předznamenává nástup zimy. Podzimní plískanice se mohou 
kaţdým dnem změnit na sněhovou nadílku. Příchod sněhu bude pro zaměstnance 
obce i pracovníky jiných firem, podílejících se na zimní údrţbě silnic opět znamenat 
nutnost zajistit sjízdnost našich ulic. Loni se však, bohuţel, poměrně často stávalo, 
ţe traktory odklízející sníh nebyly některé ulice schopny vůbec projet kvůli špatně 
zaparkovaným automobilům. Kupodivu pak právě někteří majitelé takto 
zaparkovaných vozů byli mezi stěţovateli na neuklizené ulice. Chci proto opět 
všechny motoristy důrazně vyzvat, aby neparkovali svá vozidla na ulicích. 
Upozorňuji také všechny občany, že stížnosti by v těchto případech měli 
směřovat zejména na nezodpovědné řidiče. Ve spolupráci s Obvodním oddělením 
Policie České republiky v Hlučíně chystáme rovněţ opatření vedoucí k důslednějším 
postihům takových řidičů a majitelů vozidel. 

      Další nešvar, na který chci upozornit, je opakované umístění různorodého 
odpadu do kontejneru na hřbitově. Několikrát mne upozorňovali pracovníci OZO 
Ostrava na to, ţe v kontejneru se objevují věci, které tam vůbec nepatří. Poslední 
případ však uţ skutečně zcela vybočuje z mezí normálního rozumu. V kontejneru se 
objevil starý televizor a větší mnoţství zbytků nátěrových barev. Apeluji proto na 



všechny občany – kontejner na hřbitově slouží pouze k ukládání odpadu ze 
hřbitova!       

Protoţe se snaţíme, aby byla naše obec vzhlednější, nově jsme obsadili betonové 
truhlíky na křiţovatce u kostela květinami. Opět se však potvrdilo, ţe jsou mezi námi 
jedinci, kteří si neváţí zjevně ničí práce. Uţ po první noci totiţ nějaký nenechavec ze 
30 macešek 14 kusů ukradl. Velmi mne to mrzí a pevně věřím, ţe tyto květiny onomu 
neznámému nebo neznámé radost neudělají… 
Několik rodičů ţáků navštěvujících "hlavní budovu" naší základní školy se mne ptalo, 
zda bude realizován plánovaný přechod pro chodce vedoucí od ulice Spojná přímo 
na chodník vedoucí k budově školy. Je pravdou, ţe provoz po ulici Markvartovická je 
skutečně hodně velký a mnoho dětí přicházejících do školy právě po ulici Spojná má 
potíţe s bezpečným přechodem silnice. Problém jsme řešili i s dopravním 
projektantem, jediné moţné řešení však vyţaduje odkup zhruba 3 m² pozemku 
sousedícího s ulicemi Markvartovická a Spojná. Majitel tohoto pozemku ovšem, 
bohuţel, s prodejem nesouhlasí. Prozatím tedy přechod budovat nebudeme a jen 
doufám, ţe se na tomto problémovém místě nestane nějaké neštěstí... 
Několik měsíců uţ se snaţíme vyřešit obdobně problémové místo před mateřskou 
školou na Vrablovci. Zde však vše zřejmě spěje ke zdárnému konci. Přece jen se 
nám podařilo najít řešení v podobě vhodného typu zpomalovacích prahů, který by 
neomezoval v průjezdu autobusy hromadné dopravy a přesto donutil sníţit rychlost 
řidiče v osobních vozech. Pokud půjde vše podle plánu, zpomalovací prvky by měly 
být instalovány ještě v letošním roce. 
 
Závěrem bych chtěl opět vyzvednout čestného dárce krve z naší obce. Je jím pan 
Kamil Zemánek, který obdržel Zlatý kříž III. třídy za 80 bezplatných odběrů krve. 
Určitě si zaslouţí poděkování nás všech. 

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce 
 

UDÁLOSTI V OBCI 

USNESENÍ 
z 20. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice (dále ZO), konaného dne 
12.10.2009 od 17:30 hod. v zasedací síni Obecního úřadu v Ludgeřovicích 

- ZO vzalo na vědomí platnost zápisu ze zasedání  ZO č.19,  konaného dne 
16.9.2009. 

- ZO schválilo Zřizovací listinu JSDHO Ludgeřovice. 

- ZO schválilo dodatek č. 2 ke Zřizovací listině PO MŠ Ludgeřovice. 

- ZO schválilo dodatek č.7 ke Zřizovací listině PO ZŠ a MŠ Ludgeřovice. 

- ZO rozhodlo o záměru prodeje části pozemku parc. č. 1218/4 – ostatní                   
plocha, ostatní komunikace v k.ú. Ludgeřovice o výměře cca 180 m2. Přesná 
výměra bude upřesněna geometrickým plánem. 

- ZO pověřilo starostu obce ke zveřejnění záměru prodeje dle bodu ZO 5.1 a) 
tohoto usnesení na úřední desce.  

- ZO uložilo starostovi obce, aby cena prodávané části pozemku dle bodu ZO 
5.1 a) tohoto usnesení byla stanovena znaleckým posudkem, který nechají 



vyhotovit na své náklady ţadatelé o odprodej. Ţadatelé taktéţ na své náklady 
nechají vyhotovit geometrický plán pro rozdělení pozemku. 

- ZO rozhodlo o změně smlouvy o smlouvě budoucí ze dne 29.10.2007, 
uzavřené mezí obcí Ludgeřovice a xxxxx, týkající se prodeje části pozemku 
parc.č. 1165/1 – orná půda a nově označeného pozemku parc.č. 1165/17 – 
zastavěná plocha a nádvoří v k.ú. Ludgeřovice po dostavbě bytového domu, 
v rozsahu ţádosti předloţené xxxxxx dne 11.9.2009 s tím, ţe xxxxxx uhradí 
veškeré související náklady spojené se změnou smlouvy (nový geometrický 
plán, honorář právníka za zpracování dodatku ke smlouvě, zápis do KN). 

- ZO zmocnilo starostu obce k podpisu dodatku ke smlouvě o smlouvě budoucí 
ze dne 29.10.2007. 

- ZO vyjádřilo souhlas s návrhem projektu Centrum sluţeb Ludgeřovice 
obchodní společnosti Sample alfa a.s., se sídlem Jeřábkova 1849/6, 602 00 
Brno  a pověřilo starostu obce jednáním k uzavření příslušné nájemní 
smlouvy. 

- ZO uložilo starostovi obce, aby nejpozději na veřejném projednání „Zásad 
územního rozvoje Moravskoslezského kraje„ ,které se uskuteční dne 
26.10.2009, písemně vyjádřil nesouhlas obce s navrţeným řešením trasy 
přeloţky silnice I/56 a vedením trasy přeloţky přes k.ú. Ludgeřovice, a to 
v souladu s usnesením 6. zasedání ZO Ludgeřovice ze dne 24.9.2003. 

- ZO schválilo rozšířit program jednání ZO o bod 8. 

- ZO schválilo upravené Podmínky Rozhodnutí o poskytnutí dotace na 
dovybavení pracoviště CzechPOINT a pověřuje starostu k jejich podpisu. 

- ZO vzalo na vědomí zprávu starosty o průběhu jednání 20. zasedání ZO 
Ludgeřovice. 

Seznam návrhů, které zastupitelstvo projednalo, ale hlasováním nebylo přijato 
žádné usnesení: 

- ZO rozhodlo o doplnění Dodatku č. 2 ke Zřizovací listině PO MŠ Ludgeřovice 
a Dodatku č. 7 ke Zřizovací listině PO ZŠ a MŠ Ludgeřovice v Článku II 
Závěrečná a přechodná ustanovení, bod 1. o text: Tímto nejsou dotčena práva 
kontrolních orgánů obecního zastupitelstva ve smyslu ustanovení § 119 
zákona o obcích. 

 
Z 20. zasedání obecního zastupitelstva 

Konalo se 12. října v zasedací místnosti obecního úřadu. Přítomno bylo 19 
zastupitelů. Zastupitelé například:  

- schválili novou zřizovací listinu Jednotky sboru dobrovolných hasičů obce 
Ludgeřovice, která nahradí stávající uţ nevyhovující zřizovací listinu z roku 
1996, 

- pověřili starostu obce jednat se společností Sample Alfa a.s. o smlouvě na 
vybudování Centra sluţeb Ludgeřovice, 

- uloţili starostovi obce uplatnit u krajského úřadu nesouhlasné stanovisko k  
trase dálničního přiváděče přes katastrální území Ludgeřovice, jak je 
plánovaná v návrhu nového územního plánu MS kraje. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

Vážení spoluobčané,  

měla jsem tu čest zúčastnit se oslavy patnáctého výročí zaloţení Klubu důchodců na 
Vrablovci. Této velmi dobře zorganizované akce se kromě mě zúčastnil i pan starosta 
Mgr. Havlík, místostarosta Hlučína Ing. Rajský, vedoucí sociálního odboru a spousta 
gratulantů – předsedů Klubu důchodců Ludgeřovic, Petřkovic atd. V příjemné 
atmosféře paní Jurčková, které patří ten největší dík, přečetla hodnotící zprávu této 
organizace, vyhodnotila akce, které během své působnosti důchodci s nadšením 
realizovali. Kdyţ řeknu vrablovečtí důchodci, jistě se nám všem vybaví i harmonikáři 
a zpěvačky. Vţdy dokáţou svou vitalitou vytvořit příjemnou a veselou náladu všem 
přítomným. Jsem ráda, ţe v naší obci existují lidé, kterým záleţí na tom, aby 
společně trávili chvíle podzimu svého ţivota a mnohým z nich dodávali dobrou 
náladu a energii k ţivotu. Sama vţdy pookřeji mezi těmito občany, váţím si jejich 
práce a jsem moc pyšná, ţe alespoň někdy mohu trávit své volné chvíle v jejich 
přítomnosti.  Do dalších let jejich působnosti jim přeji za obec Ludgeřovice mnoho 
dobrých nápadů, dobré zdraví a vitalitu a ať nám po dlouhá léta dělají dobrou náladu 
a propagují tímto způsobem naši obec. 

                                                               Mgr. Helena Pipreková, místostarostka obce 

ŠKOLSTVÍ A KULTURA 

Jubilanti – 10/2009 

Hildegarda Voznicová – 85 let 
Kornelie Bindačová – 80 let 
Milena Jandová – 80 let 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 



Beseda se spisovatelkou dětských knih Ivonou Březinovou , dne 19. října 2009.  

Naše knihovna v rámci dotace „Knihovna 21. století“, kterou jsme obdrželi od 
Ministerstva kultury, pozvala k nám na besedu spisovatelku dětských a knih 
pro mládež p.Ivonu Březinovou. 

Beseda se uskutečnila v základní škole, protoţe do knihovny bychom se všichni 
nevešli. 

Ještě několik slov o spisovatelce Ivoně Březinové.  

Ivona Březinová se věnuje literatuře pro děti a mládeţ 
všech věkových kategorií a nejrůznějších ţánrů. Za součást 
své profese povaţuje i povídání si se čtenáři na besedách, 
a proto s pověstným batohem knih na zádech křiţuje celou 
republiku. V poslední době se také v rámci svého působení 
na Literární akademii stará o nejmladší spisovatelskou 
generaci. 

Spolu se svými ţáky sestavila Sbírku hororových povídek 
pro mládeţ s názvem – Zuby nehty (napsal kolektiv 
autorů z Literární akademie) 

Získala také mnoho ocenění za dětskou literaturu, např. 
zápis na  Honour list IBBY v r.2004(čestná listina 
IBBY).Rytířka řádu krásného slova, nominace na cenu 
Magnesia Litera, Zlatá stuha(r.1999 O kočce Kačce, 

Začarovaná třída, Jmenuji se Ester, Jmenuji se Alice), Cena nakladatelství Albatros – 
hlavní cena za knihu Holky na vodítku),Cena dětí – Kozí příběh,atd.  

 V knihách pro starší děti se tato autorka dotýká také problematiky drog a 
gemblertství. (např.Jmenuji se Ester, Jmenuji se Martina,). Děti se také dověděly, ţe 
pokud by se někdo chtěl stát spisovatelem, můţe studovat na   škole s názvem 
Literární akademie.  

Na závěr besedy měly děti spoustu dotazů, např, kolik knih p. spisovatelka napsala, 
jak dlouho trvá napsat kníţku, v kolika letech začala p. spisovatelka psát atd.Beseda 
to byla velice vydařená, děti se dověděly zase spoustu nových věcí a na závěr si 
mohly  ještě zakoupit knihy. 

A nakonec dobrá zpráva pro všechny děti, které si knihy koupit nemohly. Všechny 
knihy Ivony Březinové je moţno si vypůjčit v naší knihovně. Moc se Vás těší 
knihovnice.     

                                                                               Jana Baránková 

Tradiční akce „Jubilanti“ Klubu důchodců Ludgeřovice 

Letos se konala v sále Obecního domu 10. října. Členové klubu, kteří letos slavili 
dosaţení věku, který končí číslicí 0 nebo 5 přijali gratulaci a dárek od výboru klubu, 
spolu se všemi členy klubu si připili na zdraví a zatancovali si sólo. Výborná nálada a 
zábava v klubu vydrţela od 16 aţ do 22 hodin. 



 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 

 



Burza dětského oblečení a příslušenství 

Konala se 3. října 2009 v sále Obecního domu. Proti podobné burze 18. dubna byla 
tato mnohem ţivější. Bylo nabízeno více zboţí a mnohem více bylo kupujících. 
Kromě dětského oblečení byly nabízeny např. hračky, kočárky, autosedačky atd. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 



SPOLEČENSKÉ ORGANIZACE SE PŘEDSTAVUJÍ 

Čest a sláva, kolegové! 
Článek zachycuje poděkování dobrovolné jednotce z Ludgeřovic za jejich nasazení  
při letní bleskové povodni. 

 
Jak jiţ víte z předchozích čísel 
zpravodaje, letošní léto bylo u hasičů 
místo s lesními poţáry spojeno spíše 
s pojmem blesková povodeň. Blesková 
povodeň je povodeň, která vzniká po 
krátkém přívalovém dešti a je typická pro 
suché, pouštní nebo polopouštní oblasti. 
Můţe vznikat také v horských a 
podhorských oblastech. Můţe se 
vyskytovat i tam, kde nedochází nebo je 
silně omezeno vsakování vody do půdy 
(například rozsáhlé zpevněné plochy, 
především v městské zástavbě s 
ucpanou kanalizací). Za intenzivní 
sráţky způsobující bleskové povodně se 
povaţuje cca 30 mm/h, 45 mm/2h, 55 
mm/3h a 60 mm/5h a více sráţek  Tento 
jev se navíc velice špatně předpovídá.  

Pozorní čtenáři také ví, ţe naše jednotka 
byla poslána na Novojičínsko a to 
konkrétně do části Ţilina. Tam 
zasahovala společně s dalšími 

povolanými jednotkami z Opavska. Zasahovala v korytu místního potůčku, který se 
proměnil v řeku. Zde zbavovala koryto veškerých naplavenin, čistila je od naplavenin, 
zprůchodňovala cesty a mosty a nakonec pomocí motorové pily odstraňovala strom 
spadlý na jedno stavení. Spolupracovala také s těţkou technikou záchranného 
útvaru z Hlučína. To vše ve snaze o rychlé vyčištění koryta, neboť se očekávala ještě 
druhá vlna. Ta nakonec, naštěstí pro zdejší obyvatele, nepřišla.  

V podobné situaci se ocitla jiţ mnohem bliţší vesnička s názvem Bělá. Také zde 
došlo po prudkém dešti k zatopení domů. Okolní jednotky na pomoc vyjet nemohly, 
neboť samy měly plné ruce práce ve vlastních obcích. Události se jen valily – Píšť, 
Bolatice, Chuchelná, Bělá. Tam všude bylo najednou potřeba pomoci. Naše jednotka 
vyjela pouze prvním vozem, druhý zůstal pro naše potřeby na základně. Naší obec 
nakonec voda ovšem tak silně nezasáhla, i kdyţ scházelo málo.  

V takovýchto situacích se naplno vyuţívá dalšího pojmu a to je plošné pokrytí. 
Termín spíše pro hasiče. Vám ale postačí vysvětlovat si to tak, ţe kamkoliv naše 
jednota vyjede pomáhat, musí ji mít kdo zastoupit doma a v případě potřeby ji 
nahradit. Toho docílíte právě tím, ţe ty jednotky na daném území vhodně podle 
potřeb rozmístíte. Samozřejmě, ţe naše jednotka by se i tak v případě zasaţení naší 
obce okamţitě vracela. Přece jen i členové naši JSDH jsou zde občané a chtějí si 
svůj majetek ohlídat.  

Fakta o výjezdu tedy známe. Přišla ovšem další věc. Dne 18.9.2009  jsem byl jako 
vyslanec jednotky na slavnostním předávání ocenění jednotek účastnících se 



záchranných a likvidačních prací při povodni na Novojičínsku. Ocenění se předávalo 
v Domě kultury města Ostravy. Původní termín, ţe to bude součástí akce Dny NATO 
na mošnovském letišti, vzal tedy za své. Dalším bonbónkem na akci byla jiţ samotná 
pozvánka. Ta totiţ nebyla. V hromadném mailu bylo sprostě napsáno dostavte se 
tam a tam, v kolik a tolik, tak a tak oblečeni. Zmastit narychlo nějakou pozvánku bylo 
asi obtíţné. Dále mail neuváděl ţádnou osobu, kterou na místě kontaktovat, která 
bude předávání řídit. Moţná právě proto jsem byl na akci jiţ o trochu dříve. Jaké však 
bylo překvapení, kdyţ hasiči stáli i 10 minut před zahájením akce na chodbě a slečna 
(patrně hosteska) se omlouvala, ţe ještě není vše připraveno. Nakonec nás všechny 
pustili dovnitř, připadal jsem si jak v tramvaji v centru. Všude okolo stáli hasiči. Jako 
nějaké stádo. K tomu po bokách místnosti ţidle a pár stolečků. Místnost byla pro tolik 
lidí evidentně malá. Přitom vedle je obrovský sál snad pro 200 lidí. Ale ten otevřít by 
uţ asi bylo asi opět problematické.  

V místnosti vepředu postávalo naše vedení IZS – hasičů , policistů, záchranářů, ale i 
armády a politiků v čele v Hejtmanem kraje. Stáli otočení k nám u zdi. Pak si jeden 
po druhém poslali mikrofon a kaţdý vyslovil krátký proslov o tom, jaká byla skvělá 
spolupráce. Budiţ. Jenţe korunu akci nasadila paní uvaděčka, která za proslovy 
poděkovala a řekla, ţe před vstupem do místnosti jsou na stole ty děkovné diplomy a 
ať si je vyzvednem. Připadal jsem si jak blbec. Takový papír jsem si mohl ze stolu 
vzít i na obci (kdyby to tam poslali) a nemusel jezdit do Ostravy. Nelze ovšem 
opomenout, ţe po akci byl v té místnosti raut. Ale kdo by se tam nacpával, kdyţ se 
tam nedalo hýbat, ţe. 

Co tedy z předešlých vět vyplývá? Ţe poděkování za povodně se spíše vyjevilo jako 
pořádný trapas, alespoň z mého pohledu. Čekal jsem nástup zástupců na podium 
v sále, potlesk přítomných, stisknutí ruky od vedení nebo od hejtmana. Ale přepočítal 
jsem se. Místo toho mě to do ruky dal na chodbě nějaký pikolík jak vysvědčení ze 
školy. Tyhle záţitky moc člověka nepotěší. Kluci tam riskovali své zdraví, mohli mít 
infekci. Zničilo se tam i něco z našich výjezdových prostředků. Kluci makali zadarmo. 
Mohli být v tu dobu úplně někde jinde. Poslali jsme jich tam dokonce neskutečných 
jedenáct. Proto mě provedení děkovací akce opravdu zklamalo. Ovšem jen na 
chvilku. Moţná někdo z vedení neuměl poděkovat stylově, rozhodně však uměli 
poděkovat ti, kvůli kterým jsme tam vlastně jeli. Čert vem diplomy, medaile. Kvůli 
tomu dobrovolně nepomáháme. Pocit z dobrého skutku, ten nám nevezme nikdo. A 
tak i závěrem je důleţité vlastně sdělit, ţe veškeré náklady a náhrady zničené výbavy 
spojené s bleskovými povodněmi nám ji kraj proplatil zpět, nikomu se nic nestalo, 
kluci dostali poděkování ihned po příjezdu mezi sebou od velitele a  nic na tom 
nezmění, jestli máte za takovouto akci na zdi nějaký diplom nebo ne. Chleba tím 
levnější nebude. Děláme to pro druhé, ne pro ocenění. 

David Lange, JSDH Ludgeřovice    

Z oblastní speciální výstavy německých ovčáků v Ludgeřovicích 

Výstava se konala 28. září 2009 na cvičišti psů v ulici Výjezdní. Pořádala Základní 
kynologická organizace 94 Ludgeřovice II. Hlavním pořadatelem byla paní Monika 
Krokrová, technickým vedoucím pan Jindřich Kroker st., veterinární dozor měl MVDr. 
Petr Gajdošík. Za nádherného počasí soutěţilo celkem 68 německých ovčáků v pěti 
věkových třídách. Posuzujícím rozhodčím byl Mgr. Ivan Kočajda ze Slovenska, ten u 
kaţdého soutěţícího psa hodnotil a do mikrofonu pro všechny přítomné krásně 
popsal všechny přednosti a nedostatky, které se při soutěţi projevily. Soutěţ byla 
pořadateli perfektně připravena a provedena. Přišlo i hodně diváků. 
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Klub důchodců Vrablovec slavil 15 let své činnosti 

Oslava se konala ve v sále vrablovecké restaurace 8. října 2009. Vedoucí KD paní 
Markéta Jurčková ve svém krátkém proslovu připomněla přítomným členům a 
pozvaným hostům některé z dlouhé řady akcí a aktivit klubu. Členové klubu se 
například pravidelně jednou za 14 dnů scházejí ve vrabloveckém Společenském 
domě, aby spolu strávili příjemné druţné odpoledne. Kaţdým rokem pořádají několik 
kulturních a společenských akcí pro všechny občany, chodí spolu na vycházky, jezdí 
na výlety atd.   

Hosty na oslavě byli starosta obce Ludgeřovice Mgr. Daniel Havlík, místostarostka 
obce Ludgeřovice Mgr. Helena Pipreková, místostarosta města Hlučína Ing. Pavel 
Reiský a delegace z několika okolních klubů důchodců. Hosté vysoko ocenili 
dlouholetou úspěšnou činnost KD Vrablovec a také neúnavnou a obětavou činnost 
manţelů Jurčkových v čele klubu. Předsedkyni klubu paní Jurčkovou pak květinami a 
uznalými slovy zahrnuli i členové klubu. 

Všem přítomným na oslavě pak zahrál a zazpíval klubový soubor „Vrablovečtí 
harmonikáři“.   
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INFORMACE A OZNÁMENÍ 

Obec Ludgeřovice pořádá ve dnech 25. – 28. 11. 2009 Dny obce 
Ludgeřovice. 

 

 V rámci těchto dnů se 26. 11. 2009 od 16,00 hod. uskuteční v prostorách 
jídelny ZŠ Ludgeřovice kurz pečení hlučínských koláčů se spisovatelkou p. 
Janou Schlossarkovou. Zájemci se mohou přihlásit  v knihovně  na Obecním 
úřadě Ludgeřovice u p. Jany Baránkové do 23. 11. 2009. Kurzovné činí 100,-- 
Kč. 

 

 Bližší informace o Dnech  obce obdržíte formou letáku do poštovních schránek.  

 
 
 
 
 
 



Adventní koncert 
 
Nezávislí – občané pro Ludgeřovice ve spolupráci s Farností Ludgeřovice a 
Janáčkovou konzervatoří a gymnáziem v Ostravě  pořádá II. adventní koncert, který 
se uskuteční v neděli 6. prosince 2009 v 15.00 hodin v chrámu sv. Mikuláše v 
Ludgeřovicích. Dobrovolné vstupné, stejně jako v loňském roce, bude věnováno 
Farnosti Ludgeřovice. Za loňský Adventní koncert Farnost Ludgeřovice obdrţela cca 
13.000 Kč. 

program 
 

Pavel Josef Vejvanovský Sonáta La Posta 
Josef Suk Meditace na staročeský chorál sv. Václave 

Leoš Janáček Suita pro smyčce (výběr) 
Johan Sebastian Bach d moll BWV 596 pro varhany 

Jakub Jan Ryba Rozmilý slavíčku 
 

Účinkují 
 

Eva Dřízgová-Jirušová – zpěv 
Marek Kozák – varhany 
Komorní orchestr JAKO 
Petr Šumník – dirigent 

 
Srdečně zvou a těší se na Vaší návštěvu 

Nezávislí – občané pro Ludgeřovice 
Farnost Ludgeřovice 

Janáčkova konzervatoř a gymnázium v Ostravě 
a 

SPONZOR KONCERTU  V J A Č K A, s.r.o. 
 

       Mgr. Petr Kolarz 

 
Možná přijde i kouzelník 

17. listopadu (po 20-ti letech) 2009 
 
Nezávislí – občané pro Ludgeřovice ve spolupráci s tanečním klubem „MARENDY“ 
Vás zvou do sálu Obecního domu na vystoupení česko – polské taneční akademie. 
Programem Vás bude provázet Marek Swětik a Renata Dohnanská (profesionální 
pár, mistři České republiky v latinsko – amerických tancích). 
 
Součástí odpoledne bude: 

- Konzultace k programu „ Zelená úsporám“ s odborníkem na danou 
problematiku ing. Eduardem Kučerou 

- Konzultace s MUDr. Šárkou Malou na téma diabetologie - cukrovka 
- Konzultace s MUDr. Martinem Havlíkem – chirurgem 
 
Na Vaši návštěvu se těší organizátoři akce – Nezávislí – občané pro Ludgeřovice 
          
          Mgr. Pavel Lokaj 



UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU   

Město Hlučín ve spolupráci s Vysokou školou podnikání, a.s. připravilo pro občany 
Hlučína a okolí moţnost studia Univerzity třetího věku . 

Délka studia:    2 roky , tj. 4 semestry 

kaţdý semestr trvá 15 týdnů 

Zahájení:  březen 2010 – červen 2010 (1. semestr) 

Rozsah výuky :  2 vyučovací hodiny 1x týdně /tj. 90 min výuky týdné 
v odpoledních hodinách/ 

Požadavky na účastníky :  středoškolské vzdělání, věk 55 a více 

Ukončení:   certifikát o absolutoriu U3V 

Obsah výuky:  

1. semestr – Počítač a já 
2. semestr – Cizí jazyk 
3. semestr – Právo a já 
4. semestr –  Ţivotní prostředí 

                                   / změna  předmětů vyhrazena / 

Počty studentů: maximum 40 studentů v ročníku, tj. 2 skupiny po 20 studentech 

Výše školného za 1 semestr:  1500,- Kč 

Místo studia: Hlučín 

Přihlášky zašlete či osobně odevzdejte do 15.12.2009 na MěÚ Hlučín, odbor 
školství a kultury, Mírové náměstí 23, Hlučín 748 01 

Zde odstřihnout:  

………………………………………………………………………………………………… 

Závazná přihláška pro studium Univerzity třetího věku ve městě Hlučíně 

Jméno a příjmení: 

Datum narození: 

Trvalé bydliště: 

Telefonní kontakt: 

Mailová adresa: 

Podpis: 

 

Neplaťte víc, než je nutné !!! 

Občanské sdruţení sociálních a finančních poraden s krajskou radou Svazu 
důchodců 

zahajuje bezplatnou sociálně - finanční poradnu 

 

Kdo může poradnu využívat ? 

 



* drţitelé průkazů ZTP, ZTP/P, TP 
* senioři, sociálně slabší rodiny 
* rodiny s dětmi 
* nezaměstnaní 
* ostatní klienti   

Co nabízíme ? 

* informace a pomoc při sjednávání slev 
- dodávku plynu a el. energie u vybraného dodavatele, sleva aţ 7 % 
- sluţby vybraného mobilního operátora a pevné linky, sleva 10-20 % 
- pojištění domácnosti a nemovitosti, sleva 10-20 % (ZTP, ZTP-P u vybraných 

pojišťoven) 
- pojištění za škodu způsobenou zaměstnavateli 
- pohonné hmoty v síti vybraných čerpacích stanic 
* zajištění financí na pohřebné – program Pieta 
* prevenci před nebankovními úvěry, předluţení a exekuci s moţným dopadem na 

slabší sociální skupiny 
* vyřízení ţádosti na zateplení domu a její   zprostředkování se slevou aţ 50 % od 

státu – ZELENÁ ÚSPORÁM 
* nabídku pracovních příleţitostí v poradnách  OSSAFP ČR po celé ČR 
* kurzy finanční gramotnosti s osvědčením o odbornosti 

Kontaktní místa: 

Ostrava: Rada seniorů,Ostrčilova 4,Čtvrtek 9-15h 
Poruba: Sv.důch.,Marie Majerové 1733/6,Úterý 9-12h 
Frýdek  Místek: 17.listopadu 147,Pondělí 9-13h 
Karviná: Polská 120,Středa 9-12h 
telefon: 518 321 861,737 855 826,604 959 387 
 e-mail: financniporadna@seznam.cz 
www.socfinporadnycr.cz 

 

Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje: 

- Inzeráty. 

- Jízdní řád autobusů linky č. 68. 

- Informace Obce Ludgeřovice občanům o kontaktech a úředních hodinách 
obecního úřadu a knihovny. 

A. Vjačka 
 

 

 

 

 
 
           
 

http://www.socfinporadnycr.cz/

